
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 20. února 2023 
 
Přítomni: 
doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, 
Ph.D.; PhDr. Helena Jaklová, Ph.D.; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; 
Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc.; 
doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta Pató, Ph.D.; Mgr. 
Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; 
Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Hosté: 
Mgr. Jindra Lavrenčíková; Bc. Petra Bartošová; Bc. Eliška Greplová; Ing. Ondřej Prusek, 
Ph.D.; Ing. Zuzana Gojná 
 
Anketa Hodnocení výuky – představily studentské senátorky AS FF. Poté poprosily 
o vytipování přednášek (primárně 1. ročníky, větší skupinky studentů), kde by mohly danou 
prezentaci představit. Tipy posílat proděkance Reimannové co nejdříve. Uzávěrka hodnocení 
je 3. 3. 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Výsledky hospodaření FF 
V roce 2020 byly navýšeny fondy o 3,4 miliony Kč; v roce 2021 bylo odčerpáno z fondů 0,5 
mil. Kč a v roce 2022 bylo z fondů odčerpáno dalších 3,1 mil. Kč (převážně kvůli kvartálním 
odměnám, které částečně nahrazovaly chybějící růst tarifů). Nyní ve fondech zbývá 31 mil. 
Kč. Za rok 2023 budeme opět z fondů čerpat, neočekává se výraznější nárůst rozpočtu 
a opět budou vypláceny kvartální mimořádné odměny (viz předchozí zápisy). 
 
1/2 Vnitřní mzdový předpis doposud nebyl děkanům představen. Očekává se v nejbližších 
dnech. Na AS UPCE bude projednáván 25. 4. 
 
1/3 Rozpočet 2023 – tvořen primárně ukazateli A, K a DKRVO (vědecké peníze). 
Ukazatel A (příspěvek – část fixní) – bude ve stejné výši jako v loňském roce. 
Ukazatel K (příspěvek – část výkonová) – dojde k navýšení příspěvku MŠMT (celkem 500 
mil. Kč pro všechny veřejné VŠ). UPCE bude mít navýšení o 8,1 mil. Kč a část z těchto 
peněz přijde na FF (je v jednání). Podíl UPCE na celkovém rozpočtu financovaných univerzit 
je ale v ukazateli K druhý nejhorší v republice a dlouhodobě klesá. 
 
Ukazatel K se tvoří podle tohoto klíče: 30 % věda a výzkum; 22 % mezinárodní mobility; 
15 % tzv. graduation rate (poměr dostudovaných studentů ve standardní době studia + jeden 
rok vůči původně zapsaným studentům); 10 % cizinci – zaměstnanci; 10 % zaměstnanost 
absolventů; 3 % výsledky v RUV; 6,5 % externí příjmy; 3,5 % studia v cizím jazyce. 
 
Strategie FF v ukazateli K: ve VaV jsou čísla uspokojivá, ale horší výsledky v mobilitách 
a graduation rate. Do budoucna klíčové zvýšit počet dlouhodobých výjezdů studentů a zvýšit 
graduation rate. Úkol pro katedry: větší propagace Erasmus+ a různých stipendií (CEEPUS, 
Aktion, Barrande apod.), bude opět možné využít fakultní stipendia na podporu výjezdů 
(budou záhy vyhlášena). 
 
Přehled o ukončených (nedostudovaných) studentech na jednotlivých studijních programech 
a v jednotlivých ročnících dodá proděkanka Reimannová. Celorepublikový průměr graduation 
rate je kolem 50 %. 
 



1/4 Rozšíření Rady pro vnitřní hodnocení – nyní se skládá z devíti členů. Vedení UPCE 
plánuje RVH rozšířit na dvanáct členů. Děkan FF byl požádán, aby navrhl nového člena 
z oboru filozofie. Navrženým kandidátem je doc. Grygar. 
 
1/5 Vědecké portfolio UPCE – k jeho úpravě došlo po druhém sběru dat po dohodě děkanů 
s vedením UPCE: FORD 6 navýšení oproti roku 2022 ze 14 % na 16 %; FORD 5 tvoří 9,9 % 
podílu UPCE. Dále proběhly změny podílů jednotlivých oborů na univerzitním portfoliu, a to 
Education z 0,25 % na 2 %; Sociology z 0,25 % na 1,4 %; History and Archaeology zůstává 
6 %; Language and Literature z 1 % na 2 %; Philosophy, Ethics and Religious Studies 
zůstává 6 %; Arts z 1,5 % na 2 %. 
 
1/6 Výzvy OP JAK na rok 2023 – reagovaly pouze tři katedry, které mají zájem. Ostatní se 
nevyjádřily. Děkan prosí o rychlou reakci. 
 
2. Informace proděkanky Reimannové 
 
2/1 Kontrola předmětů v IS STAG (LS 23) – pro akademický rok 2022/23 má fakulta celkem 
2148 předmětů, řada z nich ale už není realizována.  
Odůvodnění, proč je třeba provést kontrolu a vymazat nepoužívané předměty, přednesli dr. 
Prusek a Ing. Gojná z oddělení pro vzdělávání z rektorátu. Kroky a harmonogram prací 
směřujících k zúžení počtu předmětů ve STAGu v příštím akademickém roce obsahuje 
příloha.  
Prosím vedoucí pracovišť u upřesnění, komu nastavit roli katedra v IS STAG na pracovišti 
(má vyšší pravomoc, včetně nastavení personálního zabezpečení), nyní sekretářky 
a vedoucí. Návrh proděkana: garanti studijních programů. Prosím o potvrzení, zda garanty 
ano, případně o návrh na jinou osobu do 27. 2. 2023 na mail: barbora.krpatova@upce.cz. 
Manuál k práci ve STAGu vytvoříme. 
 
2/2 Proděkanka Reimannová ověří způsob nastavení předmětů státní zkoušky ve STAGu 
a technické možnosti „skrývání“ rozpracovaných rozvrhů, v tuto chvíli možné není – 
požadavek na vývojáře (dr. Prusek, Ing. Koblížek). 
 
2/3 Proděkanka Reimannová se pokusí projednat změnu Studijního a zkušebního řádu 
UPCE: 

- možnost zápisu předmětů pro studenty BSP i MSP úrovně zároveň, 
- hodnocení státnic – nyní mohou prospět s vyznamenáním pouze studenti 

s hodnocením známkou A; umožnit studentům prospět s vyznamenáním i se 
známkou B. 

 
2/4 Ocenila práci dr. Shánělové, a to za vedení jazykových kurzů, pedagogickou činnost a za 
vstřícnost vůči potřebám studentů. 
 
2/5 Možnost využívání relaxační místnosti Titan pro konzultace se studenty se speciálními 
vzdělávacími potřebami. Místnost lze rezervovat na alma@upce.cz. 
  
2/6 Připomenutí Směrnice č. 2/2018 Vedení vysokoškolských kvalifikačních prací na FF 
(archiv směrnic) Směrnice, příkazy a oznámení FF | Univerzita Pardubice (upce.cz).   
 
3. Informace proděkanky Bubíkové 
 
3/1 Vyhlášena výzva GA ČR – AP informováni emailem; drobné změny v zadávací 
dokumentaci – doporučujeme pečlivě prostudovat; úspěšnost u standardních projektů je 
10 %, proto je nutné využívat nejen soutěž o standardní projekty; fakultní termíny 
odevzdávání: 

o DRAFT – recyklované pátek 24. 3. do 10 hod. 

mailto:barbora.krpatova@upce.cz
mailto:alma@upce.cz
https://zamestnanci.upce.cz/smernice-intr-prikazy-oznameni-ff


o DRAFT – nové pondělí 27. 3. do 10 hod.  
o FINAL – čtvrtek 30. 3. do 10 hod. 

Odhad, kolik se bude podávat projektů: KAA: 5, KCJ: 0, KVV: 0, KSKA: 4, ÚHV: 5 (+ 1 na 
podzim), KFR: minimálně 3, KLKS: 1 (2 zvažují, ale spíše ne).  
 
3/2 RUV – kvůli výpadku systému byla prodloužena lhůta vkládání; fakultní termín: 20. 2. 
2023. 
 
3/3 Vkládání záznamů do OBD – do konce února 2023 (viz předchozí zápis). 
 
3/4 Informace k mezinárodním výzvám v rámci programu Horizon Europe – nabízí Lucie 
Machačová, pro FF zprostředkovává dr. Krása – zájemci ho mohou kontaktovat nebo se 
obrátit přímo na Ing. Machačovou. Dr. Krása bude mít přehled výzev na léta 2023 a 2024. 
 
3/5 Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE – připraven návrh – viz příloha zápisu; zpětnou 
vazbu zašlete proděkance nejpozději do: 28. 2. 2023. Týká se hlavně pátého fordu (zapojení 
lidských subjektů); zdůvodněné návrhy na nominace na členy komise (pět interních členů) – 
zaslat děkanovi rovněž do 28. 2. 2023. 
 
4. Informace proděkana Hejduka 
 
4/1 Jazykové kurzy pro zaměstnance – pro vzdělávání zaměstnanců v roce 2023 byly 
reflektovány strategické priority – a) podpoření výuky angličtiny a b) češtiny pro cizince. 
V kurzu češtiny budou z FF dva cizinci; u kurzů angličtiny proběhlo testování angličtiny 
u zájemců; do kurzu pořádaného jazykovým centrem UPCE byly pozváni THP 
a akademici s úrovní vyšší než A2+ (tedy od B1); výjimkou jsou pracovníci ze studijních 
oddělení, kteří dosáhli nižších úrovní, ti patří do skupiny prvního kontaktu se zahraničními 
studenty a v rámci systému vzdělávání pro ně bude vytvořen kurz na úrovni do A2. 
 
4/2 Doktorand David Rozen bude za FF členem skupiny „Udržitelná Univerzita Pardubice“ 
(vede prorektorka Černohorská) s důrazem na udržitelné aktivity v oblasti environmentální; 
veškeré nápady k této problematice a zájemce z FF o tuto problematiku směrovat tedy za 
tímto naším reprezentantem. 
 
4/3 Proběhlo zasedání IGA a byly na něm schváleny jak závěrečné zprávy projektů z roku 
2022, tak návrhy projektů SGS na rok 2023. 
 
5. Informace proděkana Říhy 
 
5/1 Den otevřených dveří – podruhé proběhne v sobotu 25. 2. 2023 od 9:00 do 13:00 (ve 
stejném formátu jako 27. 1.). 
 
5/2 Umělá inteligence – debata na UPCE bude organizována naší fakultou a FEI, čtvrtek 
2. března 2023 13:00–14:30, EB-B2; diskutující: doc. Doležel, dr. Krása + moderátorka Mgr. 
Mazurová. 
 
5/3 Ediční oddělení – do konce února poslední možnost podání žádosti o zařazení publikace 
do edičního plánu na rok 2023; spolu s žádostí je třeba předložit hotový rukopis (připravený 
na odeslání k recenznímu řízení a na další kroky, vedené edičním oddělením). 
 
5/4 Aktualizace v oblasti krizové intervence (včetně řešení problematiky sexuálního násilí): 
fakultní web – „Pomoc a podpora v krizových situacích“: Pomoc a podpora v krizových 
situacích | Fakulta filozofická (upce.cz) 
 
 

https://ff.upce.cz/ff/pomoc-podpora-krizovych-situacich
https://ff.upce.cz/ff/pomoc-podpora-krizovych-situacich


6. Informace tajemnice 
 
6/1 Rozpočet 
Ukazatel A 
Pro veřejné VŠ 17 965 561 474 Kč, z toho pro UPCE 469 914 430 Kč (zafixované procento 
2,62 %) 
Ukazatel K 
Pro veřejné VŠ 4 321 738 358 Kč (pro rok 2023 nárůst o 500 mil. Kč), z toho pro UPCE 
87 636 820 Kč (pro rok 2023 nárůst o 8 096 064 Kč, ale podíl UPCE se snížil z 2,08 % na 
2,03 % - náš dlouhodobý problém, viz výše) 
Poměr A : K pro veřejné VŠ 
Rok 2022 82,46 % : 17,54 % 
Rok 2023 80,61 % : 19,39 % (z toho vyplývá postupné posilování ukazatele K) 

 
Úkoly tajemnice: 
o ověřit, zda se ERASMUS BIP propisuje do výkonové části rozpočtu (ukazatel K) – 

mobility (ve spolupráci s prod. Hejdukem), 
o jak se evidují mobility pro ukazatel K (výjezdy ze stipendijního fondu, Erasmus+, 

doktorandi IGA, Aktion atd.), 
o prověřit, zda se budou nově do ukazatele K započítávat 15tidenní mobility (dříve pouze 

mobility delší než 30 dnů). 
 

6/2 Další informace 

- V loňském roce zrušeno kopírovací informační centrum, získané prostory se upravují pro 
využití studenty. 

- Na univerzitě vzniká další základní organizace odborů, budou tedy dvě. 
- Byly pořízeny automatické elektronické defibrilátory (AED) pro použití při poskytování 

laické první pomoci.  
      Umístění na recepcích budov:  

FEI-nám. Čs. legií 569   Areál Doubravice č.p.41  
KTS-tělocvična, Kunětická 92  Univerzitní aula, Studentská 519  

      Tato skutečnost je zanesena i do databáze Zdravotnické záchranné služby Pardubického  
      kraje a aplikace Záchranka – AED (https://www.zachrankaapp.cz). 
- Připravované stavební práce na univerzitě: 

o Koleje – připravuje se rekonstrukce pavilonu D, E 
o Rekonstrukce administrativního objektu DC (DFJP) 
o Rekonstrukce objektu FZS Telegrafie 

 
7. Různé 
 
Dr. Pató AS – informace k volbě děkana jsou na webových stránkách AS FF Harmonogram 
zasedání | Fakulta filozofická (upce.cz)  
Dále je zde umístěno prohlášení AS FF Prohlášení AS FF UPCE k usnesení AS FF UK z 9. 
2. 2023 | Fakulta filozofická 
 
Dr. Jaklová – je třeba vyřešit NJ pro historiky – pokud budou začínat A1, nemohou se 
během studia dostat na úroveň požadované zkoušky. 
 
Dr. Boukal – pozval na mezinárodní konferenci Hledání indiánské Ameriky ve dnech 28. 2. – 
1. 3. Hledání indiánské Ameriky / Search for Indian America | Univerzita Pardubice (upce.cz) 
 
Další kolegium je plánováno na 13. března 2023 od 10 h. 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 22. 2. 2023                                                                        děkan 
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